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Cum ne ajută un eveniment din                       
trecut să ne pregătim pentru viitor

Probabil că nicio relatare din istoria străveche a omenirii nu ne cap-
tivează atât de mult ca aceea despre Noe și Marele Potop. Povestea 

arcei este la fel de veche ca timpul—în jur de 270 de versiuni au fost 
transmise de-a lungul veacurilor de culturile din lumea întreagă. Din 
Asiria-Babilon până în Egiptul antic, China și chiar Hawaii, fiecare 
relatare a potopului are asemănări izbitoare cu narațiunea biblică. 
Deosebit de surprinzător este faptul că cele mai multe dintre aceste 
relatări vorbesc despre o omenire din cale afară de păcătoasă, un singur 
om neprihănit, o distrugere planetară prin apă și o arcă.1

Scepticii se folosesc de aceste „mituri ale potopului“ ca dovezi că 
Biblia nu are drept exclusiv asupra acestei alegorii preistorice frecvent 
povestită. Ei spun că Moise (sau „oricine va fi scris de fapt Geneza“) 
probabil a împrumutat mitul comun, adaptându-l pentru a corespunde 
culturii iudaice și concepției sale despre Dumnezeu. Ei susțin că povestea 
aceasta, despre un om care construiește un cargobot gigantic pentru a-și 
proteja familia de o zeitate mânioasă care hotărâse să distrugă omenirea, 
nu este decât o fabulă fosilizată. Un basm. Bineînțeles că explicația 
alternativă este deranjantă—și anume că relatarea biblică este 100% 
adevărată până în cele mai mici amănunte și că, practic, Creatorul a 
făcut în așa fel încât fiecare cultură străveche să o asimileze, ca mărturie 
a veridicității ei. Însă Dumnezeu a mers mai departe, având grijă să 
documenteze evenimentul într-o carte pentru noi.

Isus Hristos a crezut într-un Noe real. Și într-un potop real. Și într-o 
arcă. De fapt, nicăieri în Scriptură nu se face nici cea mai mică aluzie 
că omul Noe, povestea lui sau potopul planetar ar fi percepute ca o 
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metaforă, o pildă morală, o poveste mitologică sau fictivă. Dimpotrivă, 
realitatea potopului este ferm stabilită.2 Dar bineînțeles că așteptați 
asta de la Biblie, nu-i așa? Însă și mai uimitor este faptul că Isus 
leagă istoricitatea lui Noe și a arcei lui de certitudinea evenimentelor 
profetice viitoare și de întoarcerea Sa fizică pe această planetă.3

Mai mult, anterior afirmațiilor pe care le face despre Noe, Isus 
declară că ale Sale cuvinte sunt atât de adevărate încât vor dăinui mai 
mult decât cerul și pământul.4 Altfel spus: „Tot ce spun se va împlini, 
și vă puteți baza pe acest adevăr.“

Pentru a respinge sau nega realitatea lui Noe și a Marelui Potop, nu 
trebuie decât să respingi persoana lui Isus Hristos și pretențiile Sale 
de divinitate, lucru pe care niciun muritor nu l-a făcut cu succes în 
ultimii 2000 de ani. Credibilitatea istorică a Scripturii (și, prin urmare, 
a potopului) este inseparabil legată de caracterul și identitatea lui 
Dumnezeu. Și, cu toate că este posibil să ai o consemnare istorică exactă 
fără ajutorul lui Dumnezeu, nu poți avea profeție sau supranatural fără 
El. Povestea lui Noe este, fără doar și poate, povestea chintesențială a 
profeției, intervenției și judecății divine.

Biblia relatează cu o acuratețe cutremurătoare acest eveniment care 
a luat viața a miliarde de oameni, ducându-i pe toți într-un mormânt 
lichid.5 Ceea ce găsim în Scriptură depășește cu mult un blockbuster 
de la Hollywood. Fără imagini generate de computer, 3D sau efecte 
speciale. Și fără un film fantezist care să vă izbească simțurile cu ima-
gini și sunete mai ceva decât cele naturale pentru a descrie oroarea unei 
apocalipse acvatice globale. 

În schimb, este ceva mult mai rău.
Cartea de față vă va purta înapoi în timp, într-o lume pe care nu 

ați recunoaște-o. S-ar putea ca priveliștile și sunetele pământului ante-
diluvian să vă răvășească. Această istorisire vă va corecta perspectiva 
asupra omenirii și chiar va pune sub semnul întrebării felul în care Îl 
percepeți pe Dumnezeu. Speranța mea este că veți folosi narațiunea 
potopului ca o lentilă prin care să vedeți lumea de astăzi, lentilă ce vă 
va permite să aruncați o privire prin vizorul lui Dumnezeu. Căci prin 
studierea acestui eveniment trecut putem înțelege mai clar prezentul și 
ne putem pregăti mai bine pentru viitor.

În timpul lecturii, vă încurajez să căutați în Scripturi cu ochii 
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voștri. Acest Noe este mult mai mult decât cine știe ce personaj antic 
dintr-o carte, iar povestea lui cu rating „18“ sigur nu este pentru copii. 
Următoarele pagini conțin versiunea neprescurtată, un capitol atât de 
tulburător din istoria omenirii încât s-ar putea să vă întrebați în sinea 
voastră dacă s-a întâmplat chiar așa cum spune Biblia. Această carte 
dezvăluie inima omului și sfințenia lui Dumnezeu. De aceea, am pornit 
la drum ridicând pânzele cu reverență. Acestea fiind spuse, s-ar putea 
ca pe mare vremea să se strice, așa că, dacă sunteți gata, urcați la bord, 
luați o vestă de salvare și țineți-vă bine.

Sunteți pe cale să descoperiți cum o veche poveste de școală dumi-
nicală face un salt înainte în timp, aruncând lumină asupra generației de 
azi și legându-se de o altă judecată globală viitoare. Dar, cufundându-
vă în povestea lui Noe, veți găsi și un rezervor de speranță.

Și un Dumnezeu care așteaptă la o ușă deschisă.

      Jeff Kinley
      Little Rock, Arkansas


